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Röviden
f ő t é r i PARK. Felavatták a 
megszépített főtéri parkot 
Szentistvánon. Dr. Pusztai 
Csató Adrienn polgármester 
pünkösdi ünnepi beszédé
ben hangsúlyozta, ha van hit, 
nagy dolgokat is végig lehet 
vinni. A most felújított park 
a nemzeti egybetartozást 
szimbolizálja, az avatáson 
felvonták a magyar, a székely 
és a szentistváni zászlót is, s 
kitűzték az európai uniós lo
bogót is, a Szentistvánon élő 
külföldiek tiszteletére.

j u b il e u m . Fennállásának 20. 
évfordulóját ünnepelte a ne- 
mesbikki Béthel Református 
Szeretetotthon. Az intéz
mény 1996-ban kezdte meg 
működését a Magyarországi 
Református Egyház fenntar
tásában. A jubileum alkalmá
ból szervezett hálaadó isten
tiszteleten nemcsak egyházi 
és világi elöljárók köszöntöt
tek, hanem az otthon lakói is 
készültek műsorral.

<§) Bajnok vendég
Barátai meghívására érke
zett Ózdra Marco Amelia 
(balra) világbajnok olasz 
labdarúgó. A kapus jelenleg 
a Chelsea alkalmazásában 
áll, a közelmúltban két na
pot töltött a városban, ahol 
találkozott Mihály Jánossal, 
a Hotel Ózd étteremveze
tőjével is. FOTÓ: ÉM

Párthírek megyénkből

Ezer szemüveget adtak  
a rászoruló embereknek
Miskolcon tartja éves 
küldöttgyűlését a Lions 
Clubok Magyarországi 
Szövetsége.
MISKOLC. Magyarországon 
45 Lions klub alakult annak 
céljából, hogy segítséget 
nyújtson a beteg, rászoruló 
embereknek, a fiataloknak, 
de elsősorban a látássérült 
embereknek. A klubok kép
viselői Miskolcon tanács
koznak a napokban, itt tartja 
ugyanis küldöttgyűlését a 
Lions Clubok Magyarországi 
Szövetsége. A munka teg
nap workshoppal kezdődött, 
ma pedig a küldöttgyűlésen 
vesznek részt a klubok kép
viselői, közöttük a megala
kulásának 25. évfordulóját 
ünneplő Első Miskolci Lions 
Klub tagjai is. A  m u n k a  m á r te g n a p  m e g k e z d ő d ö t t FOTÓ: ÁDÁM JÁNOS

Jo b b ik . „Egyedül a Jobbik m o n d o tt nem et a m iskolci rendőrkap itány beszám o
lójára a városi közgyűlés szerdai ülésén” -  m o n d ta  pénteki sa jtó tá jékozta tó já n  
Jakab Péter, a pá rt m iskolci frakcióvezetője. Az ellenzéki pá rt szerint ugyanis a 
Fidesz közbiztonsági látványszínházat játszik. „Kriza Ákos po lgárm ester nemrég 
az t m o nd ta : M iskolc a v ilág egyik legbiztonságosabb városa. Ezzel szemben a 
valóság az, hogy a garázdaságok szám a az e lm ú lt 5 évben nem  v o lt ilyen magas, 
n ő tt  a te s ti sértések száma, a fia ta lko rú  bűne lköve tők szám a pedig egy év a la t t 
közel 20  százalékkal em e lkede tt. Ilyen lenne a v ilág egyik legbiztonságosabb 
városa?”  -  te t te  fe l a kérdést a po litikus. H ozzátette : a Jobbik M iskolcon is be 
fog ja  vezetni a Tiszavasváriban m ár m űködő Rend és Tisztesség program ot, 
am ely közpénzek bevonása né lkü l képes he lyreá llítan i a rendet.

MSZP. Több m ódosító t is benyú jto tt az á llam i büdzsé tervezetéhez dr. Varga László 
(MSZP) országgyűlési képviselő, annak érdekében, hogy töb b  pénz jusson Miskolcra 
és környékére. „Egyebek m e lle tt a panelrekonstrukciós program folyta tására, 
a miskolci u tak felújítására, a légszennyezettségi problém ák felszámolására, a 
történe lm i Avas fejlesztésére, vagy éppen a P itypalatty-vö lgyi vízelvezetési gondok 
megoldására szeretnék á llam i forrásokat szerezni a jövő évi központi költségvetés
bő l” -  sorolta a szocialista képviselő. E lm ondta: a jövő évi költségvetést m ár m egint 
idejekorán, még a nyári szünet e lő tt el szeretné fog ad ta tn i az Országgyűlés fideszes 
többsége. „Az m ár m ost látszik, hogy a korm ányzat nem  hajlandó tud om á st venni 
az em bereket leginkább érin tő  problém ákró l”  -  foga lm azo tt.

Országos szemszűrés
István Zsolt, a szövetség 
kormányzója lapunknak el
mondta: a 45 Lions klub 900 
tagot számlál országszerte. A 
küldöttgyűlésen, azaz a kon
vención beszámolók hangza
nak el az előző év munkájá
ról, a különböző programok 
sikeréről, és megválasztják a 
következő évi vezetőket.

Meghirdettük 
a

kárpáraljai 
segélyprog
ramot is.
IS T V Á N  ZSO LT

A kormányzó három fő 
programot emelt ki tevé
kenységi köreikből. Az egyik 
a cseretáborrendszer, mely
nek köszönhetően évente 80

István Zsolt jelezte, a jövő
ben szeretnék ezeket a prog
ramjaikat erősítem, valamint 
nemzetközi kapcsolatrend
szerüket bővíteni. A visegrádi 
négyek csoporttal, azaz Szlo
vákiával, Lengyelországgal 
és Csehországgal, de komoly 
együttműködésük van a kör
nyező országokkal, Romániá
val és Horvátországgal is. Minél

fiatal utazhat ki külföldre a 
Lions szervezeten belül, fo
gadni pedig 30 fiatalt tudnak. 
Másik fontos tevékenységük 
az országos szemszűrő prog-

több közös programot szeret
nének szervezni ezen országok 
Lions klubjaival. A kormányzó 
jelezte: tapasztalatai szerint az 
elmúlt években nőtt az embe
rekben a segítőkészség, külö
nösen a huszonéves fiataloknál 
figyelhető meg, hogy szeretik 
magukat hasznosnak érezni, 
ezért szívesen nyújtanak segít
séget a rászorulóknak.

ram. Műszerekkel felszerelt, 
saját kisbusszal járják a te
lepüléseket, ahol ingyenes 
szemszűrést végeznek, éven
te közel 1600-at. A szövetség 
meghirdette a kárpátaljai 
segélyprogramot is. Ezen be
lül használt ruhákat és tartós 
élelmiszereket gyűjtöttek, 
majd adtak át a Kárpátalján 
élő rászorulóknak, közel 25 
millió forint értékben. Ezen
kívül itt is végeztek ingyenes 
szemszűrést, és ezer szem
üveget adományoztak az 
embereknek. Ennek a prog
ramnak 17 millió forint volt az 
értéke, sorolta a kormányzó.

H E G Y Í E R IK A
erika.hegyi@eszak.hu

Nemzetközi kapcsolatok

<§> L e te tték  a tokaji 
tanuszoda alapkövét

Példaértékűnek nevezte Tokaj tele
pülésfejlesztését dr. Boros Anita va
gyongazdálkodásért felelős helyettes 
államtitkár a városi tanuszoda pénteki 
alapkőletételén. Azt mondta, ennek a 
munkának fontos része a várhatóan feb 
ruár közepére elkészülő létesítmény is. A 
tokaji tanuszodát a tervezéskor a környék 
építészeti sajátosságainak megfele
lően alakították ki, a beruházás értéke 
megközelíti a 400  millió forintot. A tervek 
szerint a Tokajban és a járás települé
sein tanuló több ezer gyermek mellett a 
lakosság igényeit is kielégíti az uszoda, 
de kisebb versenyek lebonyolítására is 
alkalmas lesz. fotó: erdős József

Zajlik a ViFi, azaz Vidéki Filmnapok

Félmúlt

Ellenőrzött hatalom? 
Annyira azért nem...

Először rendezik meg 
Komlóskán a vidékről 
szóló filmek fesztiválját.
k o m l ó s k a . A Magyar Mű
vészeti Akadémia Film- és 
Fotóművészeti Tagozata, a 
Zemplén Televízió és Kom
lóska Önkormányzata első al
kalommal rendezi meg a hét 
végén a Vidéki Filmnapokat, 
amelynek megnyitóját pén
teken tartották Komlóskán a 
Ruszin parkban.

Szimbólum
- Minden kistelepülésen, min
den apró faluban vannak ér
tékek - mondta a megnyitón 
Köteles László, Komlóska pol
gármestere. - A legfontosabb 
értékek azok az emberek, akik 
az adott településen öregedtek 
meg, és az évek során átadták a 
hagyományokat, a tapasztala
taikat az utánuk jövő nemzedé
keknek. - Ezeket az értékeket 
kell megmutatnunk a filmek 
segítségével az országnak.

- Magyarországot mindig a 
vidék határozta meg - mondta 
Dárday István filmrendező. - 
A vidék nélkül nincs fejlődés, 
emiatt is gondoltuk úgy, a vi
dék felé kell fordítani a kamerá
inkat, hogy bemutassuk azokat 
a sikeres embereket, sikeres te
lepüléseket, akik példát mutat
nak az egész országnak.

- Szükség lenne arra, hogy 
mindenkiből előbújjon egy 
kicsit Széchenyi és Deák, 
azaz tenni akarjon a saját kö

zösségéért - mondta Buglya 
Sándor, a Magyar Művészeti 
Akadémia Film- és Fotómű
vészeti tagozatának elnöke. - 
Ha egyre több emberből bújik 
elő ez a szándék, ott a telepü
lés sikerre van ítélve.

- A mi megyénkre az apró
falvas települések a jellem
zőek - mondta Török Dezső, 
a B.-A.-Z. Megyei Közgyűlés 
elnöke. - A megyei önkor
mányzat célja, hogy minden 
lehetséges eszközzel segítse

az itt maradást. A kultúrának 
is van ilyen szerepe, ezt szol
gálja ez a fesztivál is.

- Komlóska egy szimbó
lum, a vidék, a megmaradás 
szimbóluma - mondta dr. 
Hörcsik Richárd, a térség or
szággyűlési képviselője. - Ez 
a fesztivál rólunk, a vidék Ma
gyarországáról szól és őszin
tén remélem, hagyománnyá 
válik a rendezvény.

Szombaton és vasárnap a 
fesztivál filmvetítésekkel, be
szélgetésekkel, vitákkal foly
tatódik. ÉM-BG

Filmek
Sára Sándor: Vízkereszt. Jelenczki 
István: Háború a nem zet ellen I. rész. 
Gulyás János: Isko la film . Nagy Dénes: 
Másik Magyarország. Dárday István -  
Szalai Györgyi: G ondolkodj g lob á li
san, cselekedj lokálisan I. te re m te tt 
v ilág -  Visnyeszéplak. Kovács K ristóf: 
Besence open. Dárday István -  Szalai 
Györgyi: Kelj fe l és járj! Erdélyi János: 
Az uto lsó  fö ldm űvesek. Kaszás Géza: 
A lovasíjász.

1991. ÁPRILIS 24. Háromezer 
munkahely került veszély
be Ózdon - erről szól az írás, 
amely az Ózdi Acélmű Rész
vénytársaság közgyűlése 
után tartott sajtótájékoztatón 
elhangzottakat összegzi az 
Észak-Magyarország 1991. áp
rilis 24-i számában. A társaság 
60 százalékban német tulaj
donos, a kisebbségi tulajdo
nos a magyar állam. A külföldi 
befektető arról panaszkodott, 
az állam nem tartja be az ígé
reteit, kényszerű együttélé
sük az Ózdi Kohászati Üze
mekkel megnehezíti az ÓART 
racionalizálási elképzeléseit. 
A következőkben keményeb
bek lesznek, majdnem há
romezer ember sorsáról van 
ugyanis szó, és őket nem ér
deklik a politikai megfontolá
sok. A kenyerüket féltik.

Megerősítették, hogy távo
zik Lotz Ernő, az ÓART eddi
gi elnök-vezérigazgatója. Bár 
semmi bajuk nem volt a szak
tudásával, de jobbnak tartják, 
ha az új stratégiához új arc 
társul. Az ügyeket Hanák Já
nos, a Dunai Vasmű korábbi 
műszaki vezetője veszi át.

Tisztára mossa
Az ország egyik legmoder
nebb gépsorát adták Mis
kolcon. A rendszer a Tiszai 
pályaudvaron működik, és 
rendeltetése szerint a vasúti 
szerelvényeket tisztítja. A 
tudósítás nem hallgatja el a 
beruházás gyengéjét: mínusz 
3 Celsius-fok alatt nem műkö
dik. A tervezéskor szóba kerül 
ugyan, hogy fedett csarnokot 
is emeljenek, de erre már

nem tellett a MÁV Miskolci 
Igazgatóságának.

Laczó József fotói az űr
kemencét ábrázolják: ezt a 
Miskolci Egyetemen fejlesz
tették, és itt is mutatták be. 
Egyik változata a világűrt is 
megjárta. Hallatlan előnye, 
hogy segítségével az űrben, 
olyan anyagok is előállítha- 
tóak, amelyek földi körülmé
nyek között nem.

Radikális, de szakszerű
Horn Gábor és Pokorni Zoltán 
számolt be a Pedagógusok 
Demokratikus Szakszerve
zetének hétvégi kongresszu
sáról. A rendszerváltoztatást 
megelőzően a mozgalmi jelleg 
és a politikai felhangok domi
náltak a szervezet életében. 
A radikalizmusukat eztán is 
megőrzik, de az érdekvéde
lem kerül az előtérbe - ígérték 
a megszólalók. Maga a kong
resszus is foglalkozott az ok
tatás helyzetével, a lehetséges 
fejlesztési irányaival. És nem 
mellékesen a rendszerváltoz
tatás környékén megjelent 
társadalmi jelenség, a pedagó
gus munkanélküliség lehetsé
ges kezelési módozataival.

Még mindig aktuális Eörsi 
István Sírkő és kakaó című 
műve - a komédia először 
1968-ban került színpadra. 
Azóta a hatalom ellenőrizhe
tőbb, de még mindig elmosó
dik a határ az élés és a vissza
élés között - idézi a szerzőt a 
lap abból az alkalomból, hogy 
a szerencsi közönség is meg
ismerheti az előadást az egri 
Gárdonyi Géza Színház mű
vészeinek jóvoltából. ÉM-BAA  n y itó n a p o n  fotó: bg
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